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Op 10 november 2010 besprak de Commissie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
het voorstel van resolutie van de heren Johan Verstreken, John Crombez en Wilfried 
Vandaele, de dames Tinne Rombouts, Els Robeyns en Tine Eerlingen en de heer Jos De 
Meyer betreffende het toekomstige Europese visserijbeleid vanaf 2013.

1. Toelichting door de heer Johan Verstreken

De heer Johan Verstreken geeft toelichting bij de klemtonen van het voorstel van resolutie.

Het hervormde GVB zal van kracht worden vanaf 2013. De meerderheidsfracties hebben, 
mede gebaseerd op de gedachtewisseling met de minister-president, een vertegenwoordi-
ger van de Europese Commissie, de administratie en de SALV die in de commissie heeft 
plaatsgevonden, een voorstel van resolutie ingediend met een aantal aandachtspunten 
voor het toekomstige Europese visserijbeleid.

De leefbaarheid van de visserijsector is een belangrijk element van het voorstel van reso-
lutie, want de sector zorgt vandaag in Vlaanderen voor 460 directe voltijdse jobs en 5000 
visserijgerelateerde jobs aan wal.

De verdere verduurzaming van de visserij, met een evenwicht tussen de ecologische, eco-
nomische en sociale pijler, staat voorop. Dit moet onder andere gebaseerd zijn op een 
ecosysteembenadering, de doelstellingen van de kaderrichtlijn voor de mariene strategie, 
maar evenzeer gericht zijn op het realiseren van een rendabele visserij. Er is geen visserij 
mogelijk zonder vis, maar er is ook geen visserij mogelijk zonder vaartuigen of  beman-
ning. Het GVB moet nog meer dan in het verleden de sector ondersteunen, stimuleren en 
sturen in deze duurzame richting.

We moeten ervoor ijveren dat het GVB gebaseerd is op een langetermijnvisie, gericht op 
een transitie naar een duurzame en gedifferentieerde Europese visserij en een duurzaam 
beheer van de mariene ecosystemen, tot stand gekomen op basis van een volwaardig par-
ticipatief  proces.

De indieners willen dat bij de bespreking van de hervorming van het GVB de Vlaamse 
Regering wijst op een aantal punten. De omvang van de vloten en de visserijmethodes 
moeten in overeenstemming zijn met de beschikbare visvoorraden. De analyse in het 
groenboek wijst op een overcapaciteit bij de Europese vloot, maar er moet rekening wor-
den gehouden met de in Vlaanderen al gerealiseerde afbouw van de overcapaciteit. Ver-
dere reducties zijn niet mogelijk als het de doelstelling is om de vloot leefbaar te houden, 
want sinds 2000 is de vloot met bijna 40 percent afgebouwd.

Het behoud van de relatieve stabiliteit moet principieel voorop staan, zij het dat actuali-
satie van de historische verdeelsleutels voor de quota, met recente quotaruilen onder lid-
staten, bespreekbaar zijn. Het is van essentieel belang dat het TAC-beleid, over de totaal 
toegestane vangsten per vissoort per gebied, en het beleid in verband met het quotabeheer 
op lidstaatniveau behouden blijven en begeleid worden door een eenvoudig pakket maat-
regelen over de manier waarop effectief  gevist mag worden.

Vlaanderen is dus voorstander van het subsidiariteitsprincipe. De vaststelling van de TAC 
en quota moet op het niveau van de Raad gebeuren, maar hoe de hoeveelheden intern 
verdeeld worden over de vaartuigen is een aangelegenheid van de lidstaten. Daar hoeft de 
Commissie zich geen zorgen over te maken, zolang de quota maar gerespecteerd worden. 
Voor het optimaliseren van de EU-visserij worden de TAC, quota en visserij-inspanning 
best beheerd door de lidstaten.
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Een decentralistatie van de besluitvorming is niet wenselijk. Het is aanbevelenswaardig 
om de drie voornaamste beslissingsniveaus – Raad, Commissie, lidstaten – te behouden. 
Een nauwere samenwerking met de belanghebbenden via een intensere werking van de 
regionale adviesraden is wel wenselijk. De indieners zijn geen voorstander van de creatie 
van een bijkomend niveau. Regionalisering maakt de besluitvorming nog complexer, aan-
gezien er dan een niveau aan toegevoegd wordt.

De aanpassing van de gemeenschappelijke marktordening moet gericht zijn op het waar-
borgen van een duurzame visserij en moet een garantie zijn voor een redelijk inkomen van 
de primaire producent. Daarbij moet meer aandacht besteed worden aan het bereiken van 
een grotere zelfvoorzieningsgraad voor visserij- en aquacultuurproducten in de EU zelf. 
Uiteraard is blijvende aandacht voor het verbeteren van de kwaliteit van de visserijpro-
ducten noodzakelijk.

Het behoud van het GVB-budget en van het aandeel van Vlaanderen daarin is noodzake-
lijk. Ondersteuning van de reconversie van de vloot zelf  staat daarbij centraal. Steun voor 
vervangingsnieuwbouw moet bestudeerd worden, waarbij die steun moet worden gekop-
peld aan reconversie naar volwaardige duurzame visserijtechnieken.

Bijkomende middelen liggen niet voor het grijpen, dus het totaalbedrag voor subsidies 
aan de zeevisserij zal niet onmiddellijk stijgen. De middelen worden best ingezet voor 
innovatie. Het subsidiëren van vervangingsinvesteringen hangt samen met het streven naar 
duurzame visserij, nieuwe visserijtechnieken en nieuwe vaartuigen. De subsidies moeten 
behouden blijven en maximaal georiënteerd worden in de richting van duurzame visserij-
technieken.

2. Bespreking

De heer Stefaan Sintobin is van mening dat de vragen die in het voorstel van resolutie 
opgesomd zijn een samenvatting vormen van het standpunt dat ook de Vlaams Belang-
fractie de voorbije jaren in de commissie heeft ingenomen. Ook in beleidsnota’s en beleids-
brieven komen deze elementen steeds terug.

Volgens de heer Sintobin zijn alle fracties het erover eens dat de duurzaamheid van de vis-
serijsector heel belangrijk is, maar dat blijvend gestreefd moet worden naar een rendabele 
visserijsector, waarbij wordt ingezet op innovatie en vernieuwing van de vloot.

Volgens de spreker ontbreekt wel het element van de promotie. VLAM levert heel wat 
inspanningen, maar er zijn ook mogelijkheden om dat op Europees niveau te organiseren.

De heer Sintobin wijst nog op het colloquium over wetenschap en de visserijsector dat op 
9 en 10 november door het Belgische EU-voorzitterschap wordt georganiseerd. De minis-
ter-president heeft, volgens een persbericht, de intentie om tijdens de Europese minister-
raad van 29 en 30 november een aantal aanbevelingen van het symposium te bespreken 
met de ministers van de lidstaten. De spreker doet de aanbeveling aan de indieners om na 
te gaan of er bij de aanbevelingen van het symposium ook elementen zijn die best worden 
opgenomen in het voorstel van resolutie en, indien nodig, nog aanpassingen voor te stel-
len voor de bespreking in plenaire vergadering.

Als er niks fundamenteel verandert aan de visserij, zouden er tegen 2048 geen bevisbare 
vispopulaties meer zijn, citeert mevrouw Els Robeyns een recent bericht. Op Europees 
niveau zijn er dus belangrijke uitdagingen om te komen tot een meer duurzame visserij, 
met een economisch, ecologisch en sociaal evenwicht. Het inkomen van de vissers moet 
gegarandeerd worden, maar er zijn ook meer stimulansen nodig om over te schakelen naar 
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meer duurzame visserijtechnieken. De sp.a-fractie ondersteunt daarom het voorstel van 
resolutie ten volle.

De visserijsector is volgens mevrouw Tine Eerlingen een belangrijke economische, sociale 
en toeristische kracht aan de kust. De spreker vraagt zowel aandacht voor het grote vloot-
segment als het kleine, waarvoor blijvende steun nodig is.

Er moet ingezet worden op duurzame visserijtechnieken. Naast de inspanningen voor zui-
niger motoren, dient voor nieuwe vistechnieken een tandje bijgestoken te worden.

De heer Dirk Peeters merkt dat zijn bekommernissen in het voorstel van resolutie zijn 
opgenomen. We kunnen niet vissen zonder vis, werd in de toelichting gezegd, dus het 
duurzame karakter van de toekomstige visserijsector wordt beklemtoond. Ook de sociale 
aspecten inzake tewerkstelling en het gebruik van subsidies voor het ombouwen van de 
vloot komen aan bod. De Groen!-fractie zal het voorstel van resolutie goedkeuren.

3. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende het toekomstige Europese visserijbeleid vanaf 2013 
wordt aangenomen met 8 stemmen.

Jos DE MEYER,
voorzitter

Stefaan SINTOBIN,
verslaggever
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Gebruikte afkortingen

EU Europese Unie
GVB gemeenschappelijk visserijbeleid
SALV Strategische Adviesraad voor Landbouw en Visserij
TAC total allowable catch
VLAM Vlaams Centrum voor Agro- en Visserijmarketing


